



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤမိခိၣ်န့ၣ်သီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ

လါဒံၣ်စဲဘၣ် ၁၇ သီ, ၂၀၁၈ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-18-50-11

န့ၣ်ပုၤယာ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ: တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မံၤဃုာ်ဖိသၣ်, လါမးရှး ၂၀၁၈ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ တဘျီအံၤ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ပိာ်မုာ်ဖိသၣ်တဂၤဘၣ်တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်အီၤလၢ အဝဲဒါ (အဝဲဒါမုာ်အဝဲ) ဝဲန့ၣ်ပုၤယာ်ကီၢ်ရှၢန့ၣ်လီၤ. မုာ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒ်အံၤအယီၤ ပိာ်မုာ်ဖိသၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဟးဆွဲးအီၤလၢအဟံၣ်ဖိယီၤဖိဒီး ထီၣ်က့ၤဝဲက့ၤစ့ၢ်ကိးတဘျီဒ်ဘၣ်. ပိာ်မုာ်အံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤလၢအီၤစ့ၢ် ဒ်သိးကဟ်န့ၣ်ပုၤယာ်တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်အီၤအဂ့ၢ်ဒီး အသုတဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူၣ်လီၤကဝီၤပုၤဘၣ်မုာ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်အဆိၣ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ | နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, န့ၣ်ပုၤယာ်ကီၢ်ရှၢ (လါမးရှး ၂၀၁၈ နံၣ်)

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်ဖိသၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုာ်နံၣ်မုာ်သီ	လါမးရှး ၁၂ သီ ၂၀၁၈ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရှၢ)	ဖ---သဝီ, ပိယုကရူာ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, န့ၣ်ပုၤယာ်ကီၢ်ရှၢ

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	နီၣ်မ---
မုာ်/ခွါ	မုာ်
ကလုာ်	ကညီ
တၢ်ဖိးတၢ်မၤ	ကိၣ်ဖိ
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘူးဒး

ပုလဲအမဲအာပယွဲတၢ်တဂၢအဂျါ		
မံၤ	တၢ်ဖံးတၢ်မၤ	အိၣ်ဆိးသဝီ
စီၤဟ---	သဝီဖိ	နိၣ်တၢ်ယီၤ

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲၤပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
ယနၢ်ဟူတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်ကဲထီၣ်သးလၢသဝီတဖျါၣ်အပူၤအယီၤ နိးသိးယကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ အကံၢ် ယလဲၤဆူ နိၣ်အ---ဒီး နိၣ်မ--- အသဝီ ဒီးသံကွၢ်အိၣ် တၢ်ကဲထီၣ်အသးအံၤန့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၢစုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.
ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနီၣ်အ---ဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်နီၣ်မ---အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.
<p>နီၣ်မ---လၢအသးန့ၣ်အိၣ် ၁၅ နံၣ်တဂၢ ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်လၢ အခဲနဲခါ (အဝဲၢ်မုၢ်အဝါ) စီၤဟ--- န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ ကဲထီၣ်အသးဖဲ လၢမးရှး ၁၂ သီ, ၂၀၁၈ နံၣ် ဖဲမုၢ်နၢ်ခီ ၁၁ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် ဖဲ ၆---သဝီ, ပိယုကရူၢ်, နိၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.</p> <p>တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤကဲထီၣ်အသးလၢမုၢ်နၢ်ခီ ဖဲပုၤကိးဂၤမံဘၣ်သးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဟ---ဟဲ ဘူးဆူအပုၤဒုမုၢ်(အမၤအဒုမုၢ်)အအိၣ်ဒီးဘၣ်လီၤကွဲၣ်အပုၤဒုမုၢ်အဆူကၤခဲလၢ် ဖဲမံဘၣ်သးအဆၢ ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဖုး ဒီးနီၣ်ထီၣ်အသးသတူၢ်ကလၢဒီး သ့ၣ်ညါဝဲလၢအဆူကူဆူကၤတအိၣ်လၢၤ လၢအလီၤလၢၤဘၣ်ဒီး ပုၤအိၣ်ဝဲအဖိခိၣ်တဂၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲဂ့ၢ်ကျဲးစးဒီးသိးကကိးပသူအခါ စီၤဟ--- ကးတံၢ်ဟံၤအကီၢ်ပုၤလၢအစုန့ၣ်လီၤ. အဝဲကိးပသူတသ့ဒီး ဟူးဂဲၤဝဲတန့ၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢ စီၤဟ--- အဂံၢ်ဆူၣ်န့ၢ်ဒီးအိၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ.</p> <p>ပုၤမၤကမၢ်တၢ်အံၤ အသးန့ၣ်အိၣ် ၃၀ ဘျဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဖိၣ်ဆူၣ် နီၣ်မ---အခါ အဝဲမူၤသံး န့ၣ်လီၤ. အဝဲအတၢ်ဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသးဒီး အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢအတကြၢးတဘၣ်တဖၣ် အိၣ်ဝဲလၢအမၤဒီး အပုၤဒုမုၢ်အဖိခိၣ် ထီၣ်ဘိန့ၣ်လီၤ.</p> <p>နီၣ်မ--- အနီၣ် တနၢ်ဟူဒီး ထံၣ်ထွဲတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်တခါအံၤဘၣ် မ့ၢ်လၢအဝဲမံဘၣ်သးဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သး အဆၢကတီၢ်အခါလီၤ. လၢခံတဂီၤန့ၣ် နီၣ်မ--- တဲဘၣ်အနီၣ်လၢ အဝဲဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအနီၣ်သံကွၢ်အဝါ စီၤဟ---အခါ, အဝဲဂ့ၢ်လိာ်ဝဲလၢအတဖိၣ်ဆူၣ်ဘၣ်အပုၤဒုမုၢ်ဘၣ်လီၤ. တကး ဘၣ် အဝဲကွဲၣ်စ့ၢ်ကိးအမၤလၢသံးခွးန့ၣ်လီၤ.</p>

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် နီၢ်မ---န့ၣ် အသးန့ၣ်အိၣ်ဒၣ် ၁၅န့ၣ်ဒီးလီၤ. သဝီဖိတဂၤလၢအမ့ၢ် နီၢ်အ--- သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟူဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဆၢကတီၢ် အဝဲအဲၣ်ဒီးမၤစၢၤဝဲ ပိာ်မုၢ်ဖိအံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသံကွၢ် နီၢ်မ---လၢကလဲၤအိၣ်ဒီးအီၤ ဖဲပုၤဘျါရဲၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်အ--- ယုၤထီၣ်ဝဲလၢ ကထံၣ်လိာ်သးဒီးသဝီသးပုၢ် လၢကတၢၢ်ပိာ်တၢ်ပိာ် တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. သဝီပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီး သးပုၢ်တဖၣ် အသးတမ့ၢ်လၢပိာ်မုၢ်ဖိအံၤအဂီၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢပုၤကွၢ်ထွဲအီၤတအိၣ်နီတဂၤဘၣ်အယိန့ၣ် လီၤ. ပိာ်မုၢ်ဖိအံၤအမိၢ်အပၢ်တဖၣ်လၢသဝီအံၤဒီး ကွၢ်ထွဲမၤစၢၤအီၤဘၣ်. တၢ်မၤအသးလၢအမ့ၢ် တၢ်ဖိညါန့ၣ်အံၤ ကထီၣ်အသးလၢန့ၣ်ဖိထၢဖိအကျါအံၤ ဒုးကထီၣ်ဝဲပိာ်မုၢ်ဖိတဂၤအံၤအမိၢ်အပၢ်လၢ ကဟးဆွဲးအီၤအဂီၢ်လီၤ. နီၢ်မ--- အံၤ အသးတမ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအယိဘၣ်.

ပုၤမၤကမၣ်တၢ်ဖိအသဝီသးပုၢ်ဒီး ပိာ်မုၢ်တနီၤ ယဲဟးအိၣ်သကိး နီၢ်မ--- အံၤကိးမုၢ်နံၤတချုးန့ၢ်ဟူ ဘၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢကွီၢ်ဘျီၣ်ပုၤဒီးဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ယဲစိာ်ယုာ်ဒီးကျိၣ်စ့ ဒီးသံကွၢ်ဝဲနီၢ်မ--- လၢကဟ့ၣ်လီၤပိာ်မုၢ်ဖိအံၤလၢကလဲၤပိာ်မုၢ်ဖိအဝဲသ့ၣ်အခံအဂီၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်စံးဝဲလၢ ကဟ့ၣ်ဝဲပိာ်မုၢ် အံၤလၢစ့ဒီး ကပျဲယဲကွၢ်ပိာ်မုၢ်ဖိအံၤဆူသဝီပုၤလီၤ. နီၢ်အ--- ဒီးအဝါခံၤဂၤအံၤ တဟ့ၣ်လီၤပိာ်မုၢ် အံၤဆူအဝဲသ့ၣ်အအိၣ်ဘၣ်.

နီၢ်အ---ဒီးအဝါစံးဆာဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်ကကွၢ်ထွဲက့ၤ နီၢ်မ--- အံၤမ့ၢ်လၢပုၤကွၢ်ထွဲအီၤအအိၣ် နီတဂၤအယိလီၤ. နီၢ်အ--- စံးလၢ “ပတလိာ်ဘၣ်စ့လၢနဟဲစိာ်ဘၣ်. ပဟ့ၣ်လီၤန့ၣ် နီၢ်မ--- လၢကလဲၤပိာ်မုၢ်ဖိအံၤတသ့ဘၣ်. အဝဲကဲပပုၤကညီကလုာ်ဒီးအအိၣ်စ့ၢ်ကိးအသ့ၣ်သ့ၣ်အလၢကပီၤအယိ န့ၣ် ပဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်.”

နီၢ်အ--- ဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ ကြၢၢ်တုၤကီၢ်ဆၣ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၢ် ကီၢ်ဆၣ်ပတီၢ် ကွီၢ်ဘျီၣ်ရူန့ၣ်လီၤ. စံၣ်ညီၣ်ကွီၢ်တဖၣ်ဆၢတဲာ်ဝဲလၢ စီၤဟ--- အံၤကဘၣ်အိၣ်လၢယိာ်ပုၤတနံၣ် ဒီးကဘၣ်ဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးစ့ ၁,၀၀၀,၀၀၀ ကွး ဆူပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအအိၣ် ဒိစ့အိၣ်လိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤတခီ ဟ့ၣ်လီၤဝဲကွီၢ်ဘျီၣ် ၅၀၀,၀၀၀ ကွးလၢဟံးထီၣ်န့ၢ်ဂ့ၢ်ဝီဒီးဘျါရဲၣ်စၢၤန့ၢ်အဝဲတၢ်ဂ့ၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. (ခုၣ်အဲၣ်ယုၢ်အတၢ်ဘျါရဲၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤ ကဲထီၣ်တၢ်လီၤဆိမိၣ်ဖးဒိၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်အံၤ တကၢၤကီၣ်လိာ်သးဒီး တၢ်မၤကမၣ်တၢ်အံၤအယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤသးလၢ ကွီၢ်ဘျီၣ်တူၢ်လိာ်စ့လၢ ပုၤတူၢ် ဘၣ်တၢ်အအိၣ်စ့ၢ်ကိးမ့ၢ်တၢ်လၢအလီၤသံကွၢ်တခါန့ၣ်လီၤ.)

နီၢ်မ--- မ့ၢ်ဝဲ ပုၤလွံၢ်တီၤကွီၢ်ဖိတဂၤ ဒီးခဲအံၤအဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢကလဲၤထီၣ်ကဒါက့ၤကွီၢ်န့ၣ် လီၤ. (တၢ်ရူလိာ်မုၢ်လိာ်တၢ်ကွၢ်တလီၤလၢအဘၣ်ယး တၢ်ဖိညါန့ၣ်အံၤန့ၣ် ကီၤခဲလၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် တဖၣ် ကလဲၤတၢ်လၢအတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်မ--- တူၢ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်တလီၤအါထီၣ် တခါ မ့ၢ်လၢအဝဲဘၣ်တၢ်ဖိညါန့ၣ်အီၤလၢ အအိၣ်လၢအဟံၣ်ဖိယိဖိအပူၤအယိန့ၣ်လီၤ.)

(၄)ပတီတပတီ-တယုနအခွဲ

မှပုလအတူဘဉ်တဖဉ် ဟုဉ်ပုတခွဲတယလပကသူတဂုတကျိတခါအံခါ, ဟုဉ်ပုတခွဲ  
တယလပကသူတ ဂုအံလကျိလဲဉ်.

ပုတူဘဉ်တအနီကစာဉ်ပဲ ဟုဉ်အခွဲလတကသူတဂုတကျိအံန့ဉ်လီ.